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Tim MMF-a završava poslednju posetu Srbiji 

 

Saopštenja za štampu koja se izdaju na kraju posete uključuju saopštenja timova MMF-a  

kojima se izražavaju preliminarni nalazi nakon posete zemlji. Stavovi izraženi u ovom 
saopštenju su stavovi tima MMF-a i ne moraju da predstavljaju odraz stavova Izvršnog 
odbora MMF-a. Na osnovu preliminarnih nalaza ove misije, tim MMF-a će pripremiti 

izveštaj koji će, nakon što ga odobri uprava, biti predstavljen Izvršnom odboru MMF-a 
radi razmatranja i donošenja odluke. 

 

Misija Međunarodnog monetarnog fonda (MMF), koju predvodi Džejms Rouf, posetila je 

Beograd u periodu od 26. oktobra do 17. novembra 2017. radi vođenja razgovora o osmoj i 

konačnoj reviziji stand-by aranžmana iz predostrožnosti (SBA) koji se Srbija sklopila sa 

MMF-om. Na kraju posete, g. Rouf je izdao sledeće saopštenje: 

 

“Misija MMF-a je vodila konstruktivne razgovore sa vlastima i postigla sporazum na nivou 

tima u vezi sa politikama potrebnim za završetak osme revizije stand-by aranžmana. Svi 

kriterijumi izvršenja predviđeni za kraj septembra 2017. su ispunjeni, a većina i znatno 

premašena, i nastavljena je realizacija strukturnih benčmarkova, mada uz kašnjenje u 

određenim oblastima. Sporazum zavisi od završetka ključnih strukturnih, fiskalnih i 

finansijskih aktivnosti i odobrenja od strane uprave i Izvršnog odbora MMF-a. Razmatranje 

na Odboru je okvirno zakazano za kraj decembra.  

 

“Po završetku revizije dodatnih 99,14 miliona SDR (119,4 miliona EUR) će biti na 

raspolaganju Srbiji u okviru SBA, čime će ukupna raspoloživa sredstva dostići 871,8 miliona 

SDR (1,05 milijardi EUR). Vlasti Srbije su izjavile da ne nameravaju da povuku sredstva 

raspoloživa u okviru aranžmana. Nakon ove revizije, program će se završiti 23. februara 

2018. godine. 

 

“I dalje se beleže dobri ekonomski rezultati. Uprkos privremenom usporavanju uglavnom 

prouzrokovanom sušom i poremećajima u proizvodnji električne energije, osnovna 

ekonomska aktivnost je i dalje snažna i podržana intenzivnim rastom izvoza, privatne 

potrošnje i investicija. Nastavljeno je poboljšanje uslova na tržištu rada, uz otvaranje novih 

radnih mesta u privatnom sektoru i značajan pad nezaposlenosti. Očekujemo realan rast 

BDP-a od 2 procenta u 2017. godini i 3,5 procenata u 2018. godini. Inflacija bi trebalo da 

ostane blizu sredine ciljnog raspona NBS-a. Stav monetarne politike je ispravan s obzirom na 

očekivanja u pogledu niske inflacije i kretanja deviznog kursa. 
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“Fiskalni rezultati i dalje u značajnoj meri premašuju plan zahvaljujući visokim prihodima, 

nižim troškovima kamata i realizaciji kapitalnih rashoda ispod plana. Prema projekcijama 

bilans opšteg nivoa države bi ove godine trebalo da bude oko pozitivne nule, u poređenju sa 

prvobitno planiranim budžetskim deficitom od 1,7 procenata BDP-a. Odnos javnog duga i 

BDP-a je opao na 65,4 procenta krajem septembra, što je za više od 10 procenata BDP-a 

ispod najvišeg nivoa dostignutog u 2015. godini. S obzirom na ove rezultate, vlada planira da 

upotrebi deo fiskalnog prostora u 2017. godini za jednokratne isplate penzionerima i delu 

javnog sektora. 

 

“Misija je postigla dogovor sa vlastima o ključnim parametrima za budžet za 2018. godinu. 

Prioritet je da se očuvaju dostignuća u fiskalnoj oblasti, koja su postignuta uz velike napore, 

uz podršku inicijativama koje bi trebalo da podstaknu rast, kao što je povećanje javnih 

investicija i smanjenje poreskog opterećenja za radnike sa niskim nivoom dohotka. Uz 

dogovoreno povećanje zarada i penzija, očekuje se da će fiskalni deficit u 2018. iznositi 0,7 

procenata BDP-a, što je u skladu sa potrebom da se obezbedi fiskalna održivost i dalje 

smanjenje javnog duga.  

 

“Potrebno je da se reši pitanje preostalih strukturnih slabosti u javnom sektoru putem 

potpune realizacije programa reformi. U značajnoj meri je smanjeno finansiranje slabih 

javnih preduzeća putem docnji Srbijagasu i Elektroprivredi Srbije (EPS), nastavljene su 

reforme u železnici, a farmaceutska kompanija Galenika je privatizovana. Međutim, još uvek 

nisu trajno rešena pitanja nekih drugih problematičnih preduzeća, posebno u petrohemijskom 

i rudarskom sektoru . Potrebno je takođe ubrzati reforme javne uprave da bi se poboljšao 

kvalitet javnih usluga i smanjili fiskalni rizici. Ključni potez u ovoj oblasti će biti usvajanje 

podzakonskih akata za novi sistem plata u javnom sektoru.   

 

“Potrebni su intenzivniji naporu u pravcu unapređenja poslovne klime u cilju stvaranja 

uslova za brži rast privatnog sektora i približavanje nivoima dohotka u EU. Nedavno 

poboljšanje pozicija na poslovnoj rang listi predstavlja pozitivan razvoj događaja. Međutim, 

potrebni su i dalji značajni reformski napori na podsticanju konkurencije i smanjenju 

regulatornog i administrativnog opterećenja preduzeća, pored ostalog putem modernizacije 

poreske uprave i povećanja transparentnosti i predvidljivosti javnih taksi i naknada.  

 

“U finansijskom sektoru, strategija za rešavanje problematičnih kredita je nastavila da donosi 

veoma dobre rezultate, ali su potrebne odlučnije aktivnosti u državnim bankama. Kreditna 

aktivnost banaka raste, čime se podržava ekonomski rast. Značajan napredak je ostvaren na 

unapređenju kontrole banaka i usklađivanju propisa sa standardima EU, čime se podržava 

finansijska stabilnost.  

 

“Misija se zahvaljuje vlastima Srbije na gostoprimstvu i tesnoj saradnji.” 


